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Klaus a rektoři řešili v Lánech kvalitu vysokého školství
LÁNY (Rakovnicko) 13. března (ČTK) - Otázka, jak udržet kvalitu českého vysokého školství, dominovala dnešnímu
setkání prezidenta Václava Klause s rektory na zámku v Lánech na Rakovnicku. "Myslím, že nás všechny společně
trápí, jak vyřešit problém kvality při dnešní expanzi a kvantitativním nárůstu vysokých škol u nás. Toho jsou si rektoři
také vědomi," řekl ČTK po jednání prezident.
S nelibostí prý slýchá názor, že dobrou úroveň lze zachovat udržením kvality na vyšších stupních vysokoškolského
studia, tedy na magisterských a doktorandských oborech. "Snad nám tím nechcete říkat, že bakalářské studium je jenom
předstupeň. Byla by to riskantní politika," uvedl Klaus s tím, že během dnešního setkání nikdo z rektorů podobný postup
neprosazoval.
Již v úvodu debaty prezident předeslal, že nechce diskutovat o penězích pro vysoké školy, mimo jiné proto, že na jejich
financování nemá jeho úřad žádný vliv. "Už dávno jsou pryč ty časy, kdy jsem byl ministrem financí nebo předsedou
vlády, eventuálně parlamentu. Teď už jsem pouhým prezidentem bez pravomocí," uvedl Klaus.
Podle rektora Univerzity Karlovy v Praze Václava Hampla je kontakt vysokých škol s hlavou státu velmi užitečný. "Výrok,
že je (Klaus) pouhým prezidentem, je samozřejmě nadsázka, na kterou jsme u něj všichni zvyklí. Samozřejmě jeho vliv
jde daleko za formální, někde napsané pravomoci," řekl ČTK Hampl.
Pozvání Klause, který je sám profesorem, přijalo 26 rektorů, jeden se omluvil. Na závěr asi dvouhodinové diskuse si
prezidentovi hosté prohlédli lánský park a společně poobědvali. Podobné setkání s prezidentem v Lánech absolvovali
v říjnu krajští hejtmani.
Jedinou ženou mezi rektory veřejných a státních vysokých škol je nyní Jaroslava Mikulecká, která vede Univerzitu v
Hradci Králové. Klaus v úvodu setkání zavtipkoval, jestli nebude třeba zavést v této oblasti kvóty pro ženy. V rozhovoru
s ČTK ale vysvětlil, že skutečně jen žertoval.
"Takhle se nemá vůbec uvažovat. A kdybychom asi brali prorektory a prorektorky, tak tam už by ta proporce byla úplně
jiná. Čili já bych z tohoto opravdu žádné závěry nedělal," uvedl Klaus.
V Česku je 27 veřejných a státních vysokých škol. Koncem ledna Klaus jmenoval 14 nových rektorů. Na sklonku loňského
roku je vybraly akademické senáty jednotlivých univerzit. Devět kandidátů bylo do rektorské funkce navrženo poprvé.
Ostatních pět pokračuje v rektorské práci po druhé funkční období.
"Omlouvám se, že jsem nepřišel ani na jednu inauguraci rektora, ač jste mě o to někteří žádali. Ale pak jsem pochopil,
že kdybych z těch 14 šel na jednu jedinou, tak provádím diskriminaci takového typu, že nemám obhajobu před těmi
dalšími, že jsem zrovna nepřišel k nim," uvedl dnes Klaus.
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